
   

NOTAT 

 

 
 
 
 

Godkendt referat til Grønt Forum møde den 24. 

november 2022 kl. 17-19, Rådsalen, 

Kongensgade 18, Slangerup. 
Deltagere:      

 
Formand John Hansen – DOF Frederikssund 

Niels Nielsen – Kulturrådet -KUF 

Ursula Lange – DN Frederikssund  
Kirsten Bøgeskov Mortensen – Dansk Vandrelaug 

Brian Petersen – Friluftsrådet  
Per West – Jægerrådsformand  

Jeff Christensen - BUS – Afventer ny repræsentant? 
Niels Eghøj Nielsen, Nordsjællands Landboforening  

Søren Finn Andersen - Frederikssund vandråd 

Bent Mariager – Frederikssund Grønne Nabofællesskaber  
Ida Dahl-Nielsen – Naturstyrelsen Nordsjælland 

Karin Blendstrup Jensen - Frederikssund Kommune  
Mette Rask Jensen- Frederikssund Kommune 

 

Ikke tilstede 
Hanne Døcker – Frederikssund Klimaforening  

 
 

 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden -godkendt 

2. Godkendelse af referat fra seneste møde  

3. Orientering fra administrationen v/Mette Rask Jensen- Frederikssund Kommune 

Mette Rask orienterede omkring processen for Naturhandleplanen, foreslog at Sj. Arter 
pulje blev taget op på et efterfølgende møde, om arbejdet for bedømmelsesudvalget for 

biodiversitetspulje 2022 samt at 2023 puljen overgår til ”Kommunen skal gå forrest på 
egne arealer”, Blomster i byen pulje, Opnormering af vandløb – ressourcer til 
regulativarbejdet. 

4. Fremlæggelse af GFs forslag til indsatser til Naturhandleplanen 

GF fremlagde følgende forslag til indsatser til Naturhandleplanen 

Natur på land, Kommunale arealer:  

REFERAT 

24. november 

2022 

Referent 

 

Karin Blendstrup 

Jensen 



 

 

2 

Plejeplaner, Kortlægning af Kæmpebjørneklo, forsøg m. bekæmpelse af Japansk Pileurt, 
Strategi for bekæmpelse af invasive arter. 

Vand og Kyster: 

Fritlægning af rørlagte vandløb under hensyn til landbruget, arbejde med udvidelse af 
Nationalpark Skjoldungernes Land, Medspil til private initiativer for vandhuller. 

Naturoplevelser: 

Under hensyn til natur, da stisystem Græse Å (Græse Mølle-Jørlunde), Skuldelev Ås-sti og 
plejeplan. 

Bynatur og biodiversitet: 

Mere plads til natur i byplanlægningen, alle LP indføres biodiversitet, fremme grønne 
strukturer, skabe sammenhæng mellem bynatur og bynære naturområder udenfor byerne.  

5. ”Bordet rundt” – orientering fra foreningerne 

Foreningerne orienterede omkring diverse arrangementer i den mellemliggende periode. 

Formand John Hansen – DOF Frederikssund 
Ørneparrene er ved at indfinde sig på redestederne 

 

Niels Nielsen – Kulturrådet -KUF 
Skibby Aktive, 80 ture med bus, hist+natur+øko 

 
Ursula Lange – DN Frederikssund  

Ny fredning i skydeterræn, mere plads til natur kampagne- Græse Å case, Udvidelse af 

Skjoldunger. Nordpå i RF-opfordring til at foreslå en udvidelse på hjemmesiden.   
 

Per West – Jægerrådsformand - JKF 
- i.b – lokalt i Slangerup mangler folk til frivillige opgaver 

 
Jeff Christensen - BUS – Afventer ny repræsentant? 

 

Niels Eghøj Nielsen, Nordsjællands Landboforening 
VP-3, Isjord+RF, realisering for N- 70-80 % et spørgsmål om efterafgrøder, møder om  

 CO2-reduktioner, Bæverproblemer på landbrugsjord vs. Bilag IV-arter. 
 

Søren Finn Andersen - Frederikssund vandråd 

Samlet talerør for vandværker- temamøder vedr. BNBO (beskyttelse af de boringsnære 
områder) stor opgave + landmænd– alle vandværker i FK – Novafos + private:  

 
Bent Mariager – Frederikssund Grønne Nabofællesskaber  

2030 skove ved Campus- fællesspisning +ca. 28. april t,f,lørdag klimadage -Plan Bi 

arrangement - Permakulturdyrkning 
 

Ida Dahl-Nielsen – Naturstyrelsen Nordsjælland  
NST+ Hørup Skov -udvide grænsen for skoven HOFOR overgår til staten- vil gerne lave 

samarbejde med vandværkerne. 
 

6. Indledende drøftelse vedr. potentielle vådområder i Frederikssund Kommune 

NST v/Ida vil gerne høre om, der er pt. arbejdes på placering af vådområder på egne eller 
andre kommuners arealer.  
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FK kunne orientere at der på nuværende tidspunkt kun er lavet en screening af 

lavbundsområder. Områderne er ikke undersøgt eller vurderet endnu for egnethed til et 
eventuelt vådområdeprojekt. Undersøgelserne forventes at blive en del af indsatserne i 
Naturhandleplanen 2022-27. 

NST Ida Dahl Nielsen fortalte om, at der er forskellige typer projekter med årlige 

ansøgningsfrister. Der er mange lodsejerinteresser, hvor f.eks. Søborg sø 600 ha fik 
stoppet pumperne og der blev udtage lavbundsarealer med ombytning m.v., der medførte 
at lodsejeren var positive over processen. 

7. Drøftelse af Årsplan 2023  

- mødedatoer for GF: Det blev aftalt at få et møde omkring punkter og mødedatoer til KNE 
fremover, og at mødet gerne skulle være inden næste Grønt Forum møde den 2. 
februar 2023 kl.16-18.  

Der blev aftalt følgende mødedatoer: 

Torsdag den 11. Maj 2023 16-18 i Rådsalen 

Torsdag den 17. August 2023 16-18 i Rådsalen 

Torsdag den 16. November 2023 16-18 i Rådsalen 

- Mødedato for KNE – forår 2023 herunder hvilken type mødeform GF ønsker med KNE 

Ursula Lange DN– Foreslog et møde med KNE ca. ½ år før budgetforhandlingerne. 

  
Grønt Forum drøftede et eventuelt revideret kommissorium mht. mødeform og antal møder 

med KNE. 

 
Pkt. 8 Eventuelt 

 
I.b 

 


